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	Qualifications
	


Throughout the specialization of Agronomy and Environment, Abu Rayyan succeeded in reducing the impact of agricultural practices on the Environment in many ways:
1) Reducing housefly population and related health hazards. Related article is: 
Abu-Rayyan, A. M., B. E. Abu-Irmaileh and M. M. Akkawi. (2010). Manure Composting Reduces House Fly Population. Journal of Agricultural Safety and Health. 16(2): 99-110. © 2010 ASABE ISSN 1074-7583.
2) Reducing the environmental impact of fertilizers and herbicides application by in-row composting of manures in fields of vegetables fruits. Related articles are:

*Abu-Rayyan, A.M., F.A. Shatat and B.E. Abu-Irmaileh. Response of fruit trees to composting of animal manures in the tree line (2011). International Journal of Food, Agriculture & Environment-JFAE. Vol (9) No. 3&4-July-October. pp. 492-495.
*A. M. Abu Rayyan & B. E. Abu Irmaileh (2005). Managing Weeds in Organically Grown Eggplants (Solanum melongena L.) In 13th Symposium of European Weed Research Society.  pp. 19-23. Bari – Italy. June.
*Barakat Abu Irmaileh and Azmi Abu Rayyan (2007). Vegetable crop tolerance    to pre-plant composting of organic matter. Jordan Journal of Agricultural Science. No. (4). Vol. (3). P. 429-438. 
* Barakat E. Abu-Irmaileh & Azmi M. Abu-Rayyan (2006). Pre-Plant Black Plastic Mulching and Manure Composting for Controlling Hemp Broomrape (Orobanche ramosa) in Tomato. Jordan Journal of Agricultural Science. Vol. (2). No. (2). pp. 158-167.
3) Rducing environmental impacts by maximizing the ferilizers use efficiency with specific concentration on nitrogen in order to decrease hazards related to nitrate accumulation in edible parts and / or its leaching to water table. Related articles are:

*A. M. Abu-Rayyan and N. A. Al-Hadidi (2011). Influence of nitrogen doses and plant population on yield and quality of green bunch onion. Crop Research Journal. Vol. 42, No.1,2,3 (July, September, November). Pp. 188-206.
*Azmi M. Abu-Rayyan and Nazir A. Al-Hadidi. (2005) “Onion Production and Nitrogen Uptake in Response to Different Doses of Urea Fertilizer at Two Different Plant Populations” The Journal of King Saud University. Vol. 18, agric. Sci. No.(1). pp. 19-34. Riyadh.
4) Reducing hazards of nitrate by using some techniques to minimize its accumulation in edible parts. Related articles are:


*A. Amr and A. Abu-Rayyan (2007). Effect of some cultural practices on the nitrate reductase activity in cucumber and squash. 5th International congress on Food Technology. Vol. (3) pp. 470-475. Thessaloniki, Greece.
* Azmi M. Abu-Rayyan, Nada M. K. Bsaiso and Sudgi R. Khader. (2007). Effect of different chloride concentrations on yield and nitrate content of carrot (Daucus carota L.) Jordan Journal of  Agricultural Science. No. (2). Vol. (3). P. 117-126.
5) Implementing of organic farming system as alternative to conventional to reduce hazards related to the conventional system under plastic houses. Related articles are: 

* Abubaker, S., Kasrawi, M., and  Aburayan, A. (2007). "Effect of conventional,good agricultural practices (gap) and organic farming systems on nitrate content of beans (phaseolus vulgaris l.) grown under plastichouse". Acta Horticulturae. No. (741). pp. 35-40.
* Abubaker, S., Y. Al-Zu’bi, Kasrawi, M., and  Aburayan, A. (2008).Yield and Quality of Plastic House Snap Beans (Phaseolus vulgaris L.) Produced by Conventional, Organic and Good Agricultural Practices (GAP) in the Jordan Valley.  Processing in: IW on Greenh. Environ. Control & Crop Prod. in Semi-Arid Regions. Eds.: C. Kubota and M. Kacira. Acta Horticulturae. (797): 399-404. ISHS 2008.

* Samih Abubaker, Yasin Al-Zu'bi and Azmi Aburayan. (2010).The influence of plant spacing on yield and fruit nitrate concentration of greenhouse cucumber  (Cucumis sativus L.). Jordan Journal of Agricultural Science. Vol. (6). No. (4). pp. 527-533.

	Academic Qualifications


	Degree                                         University                   Graduation
*[ General Secondary Education Certificate ( G. S. E. C. ) ] 1975 - 1976    Hebron - West Bank

*B.Sc./ Plant Production and        University of Jordan             1980

Protection                       

*Ph.D./Hort. and Environment.  University of Padua- Italy         1998 
	


	Key Qualifications:


	* Associate Prof. in Hort. and Crop Science Department;

* Researcher in Horticulture and Environment and 

Organic Farming;

* Advanced level in Using Services of Computer;

* Foreign languages:  English and Italian.
	


	Professional Quulifications:


	 * Member of Workshop "Tomato improvement project" 1985.
* Technical trip in France, to see the high technology of soil - less cultivation,  research institution, nurseries and farms in France (Paris and Nantes areas).  From 22/05/1986 to 12/06/1986.

* Member of Workshop “Soil - less cultivation" 1987.

* Main assistant for the organizer and participant in “First Regional Symposium on Horticulture in Jordan and Neighboring countries” from 27/03 to 30/03/1989.

* Participating in Editing the Agricultural Calender, 1989.

* Many professional courses in Computer uses and operation, in Jordan University / computer center - Amman - Jordan

* Professional course in Sweden - Svalöf about “Organization and Management of Seed Production and Supply“. From 02/09/1991 to 25/10/1991.

* In the Dept. of General Agronomy and Field Crop of the University of Bologna, Italy, the following activities have been developed during the academic year of 1993/1994 : 

a) Participation in the following courses:

1) 
Advanced methods in genetic selection, Prof. R. Tuberosa.

2) 
Experimental methods in agricultural statistics, Prof.ssa M.C. Sanguineti.  

3) Professional course in: “Seed Testing” by Prof. Attilio Lovato.

b) By the end of may ‘93, the Seminar of “Seed technology in Jordan: Actual situation and future prospectives “had been held'.
	


	Areas of Interest:


	* Sustainable agriculture and protecting the environment

* Problem of nitrate accumulation in edible part of the plants

* Cultivation under protective conditions. 

* Seed Technology and production.

* Organic farming.
	


	Scope of Work:


	* Evaluation of cultural practices with respect to health and environment, productivity, quality and economic situation.

* Examine all the alternatives that can realize high profit and lowest impact of the environment.

* Management of cultivation under protective structures. 

* Developing programs in sustainable agriculture and organic farming.
	


	Experience

	Employer 
	  Period

	*General Supervisor at the Agricultural Research Station -University of Jordan in the Jordan Valley
	1980-1987

	*Teaching the practical section of some Horticultural courses  at the Department of Plant Production, University of Jordan
	1987-1993

	*Assitant Professor at the Department of Hort. and Crop Science

*Associate Professor at the        
	From 1998-2005

From Feb.2005


Department of Hort. and Crop 

Science

	Teaching Courses


	1) General Horticulture (601201).

2) Principles of Plant Production (601101).

3) Vegetable Production (631321).

4) Protected Vegetable Production (631415).

5) Plant Propagation and Nurseries (601324).

6) Management of cultivation in protective conditions- M. Sc. Course (651706).

7) Seminar in Horticulture (651491)

8) Basics of Plant Production for Education Students (601221).

9) Plant Propagation and Nurseries for Education Students (601324)

10) Home Gardening (064110)
11) Organic Farming (0601420)


Participation in :
	

	a. Country Committees:


1- Jordan committee for standards & meterology of vegetable crops.
2- Jordan committee for issuing of organic farming low.

3- Jordan River Foundation committee for organic agriculturte

4- Development of school gardens committee.

	

	b. Faculty Committees:


1.  
Social and University committee.

2.  
Society committee.

3. 
University farm committee.

4. 
Committee for "the first Royal Agricultural Exhibition", 1985.

5. 
Organizing committee for the first national symposium on horti-
culture in Jordan and the neighbouring countries, 1989.

6. 
Editing committee for the Agricultural Calender, 1989.

7. 
Equipments and materials committee.

8.
Environment and safety committee.

9. 
Quality standards committee.

10. Connection with private sectore committee.

	b. Depatment Committees:


1.  
Social and University committee.

2.  
Society committee.

3.
Equipments and materials committee.

4.
Publications committee.

5.
Study plan committee.

6.
Seminars committee.

7.
Environment and safety committee.

8. 
Development of courses description committee.

9.     Evaluating the learning cources and staff performance committee. 
10. Academic Advisor for under graduate students: from 1998.

	 Publications :


1) Qrunfleh M.M., Suwwan M.A., Snobar B.A., Abu-Rayyan A.M., (1994). Performance of five Carnation Hybrid Cultivars using Radiant Mulch a Plastic House. Dirasat, vol. 21 B, No.(2).  pp. 115 - 133 .

2) 
Pezzarossa B., Ditolal L., Piccotino D., Gianquinto G., Abu-Rayyan A. (1996). Primi risultati sull'assorbimento di Zinco in Fagiolo e Radicchio in relazione a diversi livelli di concimazione fosfatica. Att. Convegno"III GIORNATE SCIENTIFICHE S.O.I." Erice, 10/14 Marzo 1996, pp. 541 – 542 

3)  Pezzarossa B., Ditolal L., Piccotino D., Marsi M., Gianquinto G., Abu-Rayyan A. (1997). Interazione tra zinco e fosforo in pinte di Phaseolus vulgaris L. Att."XV Convegno Nazionale della Società Italiana di Chimica Agraria" Viterbo, 30 Settembre - 2 Ottobre 1997, pp. 70.  

4)  Pimpini F., Abu-Rayyan A. Concimazione azotata al Prunus laurocerasus L. allevato in contenitore : risposta della coltura e rilascio di azoto nelle acque. ARBUSTI ORNAMENTALI ASPETTI ECOFISIOLOGICI “PROGETTO DI ARBORN” - CNR - ROMA 1998, pp. 59 - 89.

5)  Gianquinto G., Abu-Rayyan A., Di Tola L., Piccotino D. and Pezzarossa B. (2000). Interaction effects of phosphorous and zinc on photosynthesis, growth and yield of dwarf bean grown in two environments. Plant and Soil vol. 220, pp. 219-228. 

6)  Pimpini F., Abu-Rayyan A. (2001). Prunus laurocerasus L. In contenitori: l'azoto e il volume irriguo. Colture Protette mensile (7). pp. 71-85.

7)  Abu-Rayyan A. (2003). Onion Response to Nitrogen Doses and Planting Density. Journal of Mu´tah Lil-Buhūth wad- Dirāsāt vol.18. No.(4) pp. 17-33. 

8)  Abu-Rayyan A. & ABU- IRMAILEH B. E (2004). Efficiency of fermenting poultry manure for weed control in organically grown eggplants (Solanum melongena L.). Arab Journal of Plant Protection. Vol. 22. No.(1) pp. 35- 40.
9)  Abu-Rayyan A. & ABU- IRMAILEH B. E. (2004). Onion development and yield in responses to manual cultivation, herbicides and colored mulches. Journal of Vegetable Crop Production. Vol. 10. No.(1) pp. 37- 49. Lane Oklahoma 74555. USA.

10)  Abu-Rayyan A., Kharawish B and Al-Ismail K. (2004).  Effect of Nitrogen Form, Plant Spacing and Water Regime on Lettuce Plants (Lactuca sativa L.). Dirasat. Vol. 31. No.(2). pp. 185-194.

11) ABU- IRMAILEH B. E. & Abu-Rayyan A. (October, 2004). In-Row Pre-plant Manure Composting Reduces Weed Populations. Journal of HortScience. Vol. 39. No.(6). pp. 1456-1460.

12) Abu-Rayyan A., Kharawish B and Al-Ismail K. (2004). Nitrate content in Lettuce (Lactuca sativa L.) Heads in Relation to Plant Spacing, Nitrogen Forms and Irrigation Levels. Journal of the Science of Food and Agriculture. Vol. 84. No.(9). pp. 931-936.

13) Qudeimat E. A., Abu-Rayyan A. and  Abu-Awwad A (2004). The Effects of Plant Spacing and Irrigation Levels on Muskmelon Fruit Yield and Quality. Dirasat. Vol. 31. No.(2). pp. 229-238.

14)  Abu-Rayyan A., I. Nazer, and E. Qudeimat (Sept. 2004).  Effects of Some Fruit Setting Induction Means on Yield and Fruit Quality of Strawberry Grown Under Plastic House in the Jordan Valley. Dirasat. Vol. 31. No.(3). pp. 296-301.

15) Barakat E. Abu-Irmaileh & Azmi M. Abu-Rayyan (june 20006).  Pre-Plant Black Plastic Mulching and Manure Composting for Controlling Hemp Broomrape (Orobanche ramosa) in Tomato. Jordan Journal of Agricultural Science. Vol. (2), No. (2). pp. 158-167. 

16) Azmi M. Abu-Rayyan and Nazir A. Al-Hadidi. (2005) “Onion Production and Nitrogen Uptake in Response to Different Doses of Urea Fertilizer at Two Different Plant Populations” The Journal of King Saud University. Vol. 18, agric. Sci. No.(1). pp. 19-34. Riyadh.

17) Abubaker, S., Kasrawi, M., and  Aburayan, A. (2006). "Effect of conventional, good agricultural practices (gap) and organic farming systems on nitrate content of beans (phaseolus vulgaris l.) Grown under plastichouse". The first international symposium on fresh food quality standards: Better food by quality and assurance. Acta Horticulturae. No. (741). pp. 35-40.
18) Najib El Assi and Azmi Abu-Rayyan. (2007). "Yield and Quality of Onion Bulbs as Affected by Manure Applications". Acta Horticulturae. No. (741). pp. 265-271.
19) Azmi M. Abu-Rayyan, Nada M. K. Bsaiso and Sudgi R. Khader. (2007). EFFECT OF DIFFERENT CHLORIDE CONCENTRATIONS ON YIELD AND NITRATE CONTENT OF CARROT (Daucus carota L.) Jordan Journal of  Agricilture Science. No. (2). Vol. (3). P. 117-126.
20) Barakat Abu Irmaileh and Azmi Abu Rayyan(2007). Vegetable crop tolerance to pre-plant composting of organic matter. Jordan Journal of Agricilture Science. No. (2). Vol. (3). P. 429-438. Faculty of Agriculture- University of Jordan

Corresponding author: Azmi Abu Rayyan, e-mail: Aburayan@ju.edu.jo
21) Saleh, M.M.S., A.M. Abu-Rayyan and M.A (2009). Suwwan: Planting Date, Mulching, Lettuce Type and Cultivar on Lettuce Productivity and Quality.  International Journal of vegetable Science. No. (4). Vol. (15). P. 381-401.

22)  ابوريان، عزمي محمد (2010) الزراعة العضوية (مواصفاتها واهميتها في صحة الانسان). دار وائل للنشر والتوزيع
23) Abu-Rayyan, A. M., B. E. Abu-Irmaileh and M. M. Akkawi. (2010). Manure Composting Reduces House Fly Population. Journal of Agricultural Safety and Health. 16(2): 99-110. © 2010 ASABE ISSN 1074-7583.

24) Samih Abubaker*, Yasin Al-Zu'bi and Azmi Aburayan. (2010).The influence of plant spacing on yield and fruit nitrate concentration of greenhouse cucumber  (Cucumis sativus L.) Jordan Journal of Agricultural Scienc, Vol. (6), No. (4). pp. 527-533.
25) Abu-Rayyan, A.M., F.A. Shatat and B.E. Abu-Irmaileh (2011). Response of fruit trees to composting of animal manures in the tree line. International Journal of Food, Agriculture & Environment-JFAE. Vol (9) No. 3&4-July-October. pp. 492-495.
26) A. M. Abu-Rayyan and N. A. Al-Hadidi (2011). Influence of nitrogen doses and plant population on yield and quality of green bunch onion. CROP RESEARCH Journal. Vol. 42, No.1,2,3 (July, September, November). Pp. 188-206.
27) Samih Abubaker, Azmi AbuRayyan, Ayed Amre, Yasin Alzu`bi1 and Nazeir Hadidi. (2011). Impact of Cultivar and Growing Season on Potato (Solanum tuberosum L.) Under Center Pivot Irrigation System. World Journal of Agricultural Sciences. Vol. 7 (6): 718-721.
28) Barakat Abu Irmaileh, Azmi Abu Rayyan,  Fahmi  Shatat (2011). Covering tree line with black poly ethylene sheets for composting fresh animal manures reduces weeds and improves tree growth in newly established orchards. American Journal of Plant Science. Volume 2 No. 5: 675-682. 
29) A.Abu-Rayyan, Muhanad W. Akash, G.Gianquinto (2012). Onion Seed Germination as Affected by Temperature and Light. Volume 18 No. 1 pp. 49-63. 
30) Asad M AlKhader, Azmi M Abu Rayyan (2013). Improving water use efficiency of Lettuce (Lactuca sativa L.) using phosphorous fertilizers. SpringerPlus/Open Access. BioMed Central / Open Access Publesher 2:563  doi:10.1186/2193-1801-2-563. 
31)  Asad K., A. R. Azmi and R. Munir (2014). The effect of phosphorous fertilizers on the growth and quality of lettuce (Lactuca sativa L.) under greenhouse and field conditions. International Journal of Food, Agriculture & Environment-JFAE. Volume 11(2): 777-783.
32) Azmi Abu- Rayyan and Ayed Amr (2014). Effect of harvesting date and color of edible part on the nitrate and nitrite content of some vegetables. Accepted in Journal of Food, Agriculture & Environment-JFAE. WFL Publisher Science & Technology. V12(1).
Papers published in conferences:

1) A. M. Abu Rayyan & B. E. Abu Irmaileh. Managing Weeds in Organically Grown Eggplants (Solanum melongena L.) In 13th Symposium of European Weed Research Society.  pp. 19-23. Bari – Italy. June, 2005. 

 2) Abubaker, S., Kasrawi, M., and  Aburayan, A.  Effect of Conventional, Good Agricultural Practices (GAP) and Organic Farming Systems on Nitrate Content of Beans (Phaseolus vulgaris l.) Grown Under Plastichouse Conditions in the Jordan Valley. In The First ISHS International Symposium on Fresh Food Quality Standards – Better Food by Quality & Assurance. Amman – Jordan. May, 7-11, 2006
3) Najib El Assi and Azmi Abu-Rayyan. Yield and Quality of Onion Bulbs as Affected by Manure Applications. In The First ISHS International Symposium on Fresh Food Quality Standards – Better Food by Quality & Assurance. Amman – Jordan. May, 7-11, 2006
4) Abu-Rayyan A. Onion Response to Nitrogen Doses and Planting Density.  In the 5th Agricultural Scientific Conference – Towards Susstinable Agriculture in the Arab World. Salt – Jordan. May, 9-12, 2005.

5) Eco-physiological aspects of plant spacing of two garlic cultivars grown in the Jordan Valley”

عزمي ابوريان و نذير الحديدي
الجامعة الاردنية- كلية الزراعة -  قسم البستنة والمحاصيل
اسم المؤتمر: " المؤتمر العلمي الزراعي الاردني السادس "

تحت شعار:  "الزراعة الآمنة لصحة الانسان والبيئة"

الجهة المنظمة: الجامعة الاردنية – كلية الزراعة

مكان المؤتمر:في رحاب الجامعة الاردنية- عمان - الاردن
تاريخ المؤتمر: 7-11/5/2006
نوع المشاركة:1- مقرر جلسة منظمات النمو   2-  تقديم الورقة العلمية  السابقة
6) Barakat Abu Irmaileh and Azmi Abu Rayyan (2008). Pre-plant composting of organic matter helps in weed control in organically grown vegetables. Fifth international conference of weed science. 23-28/6/2008. in  Vankover city. Canada. 

7) Abubaker, S., Kasrawi, M., and  Aburayan, A. (2008).Yield and Quality of Plastic House Snap Beans (Phaseolus vulgaris L.) Produced by Conventional, Organic and Good Agricultural Practices (GAP) in the Jordan Valley.  Processing in: IW on Greenh. Environ. Control & Crop Prod. in Semi-Arid Regions. Eds.: C. Kubota and M. Kacira. Acta Hort. (797): 399-404. ISHS 2008.
8) A. Amr and A. Abu-Rayyan. Effect of some cultural practices on the nitrate reductase activity in cucumber and squash. 5th International congress on Food Technology. Vol. (3) pp. 470-475. Thessaloniki, Greece, 2007.

الابحاث المدعومة:
1-  الإشراف بشكل رئيسي (Project Leader) على البحث التالي والممول من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية وهو:

Ecophysiological Aspects of Plant Spacing on Garlic Cultivars Grown in Jordan Valley. 

يشاركني في هذا البحث الدكتور نذير الحديدي حيث تم اعداد التقرير النهائي للبحث ونحن الآن بصد كتابة النشرة العلمية.

 2- الإشراف بشكل  تعاوني على  بحث "دراسة تأثير اللون وكثافة الزراعة وعمر الثمرة على محتوى بعض الخضروات من النترات والنتريت و  ونشاط انزيم ردكتاز النترات" والممولة من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية وذلك بالتعاون مع الأستاذ الدكتورعايد عمرو. حيث تم اعداد التقرير النهائي للبحث والنشرات المنبثقة قيد الكتابة.

3-  تقييم مدى فعالية تعريض بذور القمح والشعير للإرتباع الصناعي ( بتعريضها لدرجات حرارة منخفضة) على إطلاق الشماريخ الزهرية في الزرعات المتأخرة التي تتناسب مع الموسم المطري المتأخر، وذلك بالتعاون مع الدكتور جمال عياد والنشرات قيد الكتابة.
4- الإشراف بشكل رئيسي (Project Leader) على البحث التالي والممول من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية بتاريخ 2010/4/19 وهو:
"تقييم الجودة والإنتاج  السليم لمحصولي الخس والهند باء  باستخدام نظام الزراعة العضوية"
Evaluating the quality, safety and the yield of Lettuce and Radicchio crops by using organic farming system.

يشاركني في هذا البحث الأستاذ الدكتور محمود قصراوي.
5  الإشراف بشكل  تعاوني على  بحث " إدارة الأمراض النباتية في زراعة البندورة العضوية تحت ظروف البيوت البلاستيكية بوادي الأردن" والممول من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية بتاريخ 2010/4/19  وذلك بالتعاون مع الأستاذ الدكتور عقل منصور والأستاذ الدكتور محمود قصراوي والدكتورة لما البنا.  

6 – صدرت في العدد الاول من 2012 من مجلة  International Journal of vegetable science في امريكا  نشرة بعنوان:
Onion seeds response into germinative conditions of temperature and light.
يشاركني فيها الدكتور مهند العكش والدكتور جورجو من ايطاليا.
7-  صدرت في العدد الاخير من 2011 من مجلة  Journal of food, agriculture and Environment  في فنلندا  نشرة بعنوان:
Response of fruit trees to composting of animal manures in the tree line 

يشاركني فيها الاستاذ الدكتور فهي شتات والاستاذ الدكتور بركات ابورميلة

8- صدرت في العدد الثالث من 2011 من مجلة  Crop Research في الهند  نشرة بعنوان:
 “Influence of nitrogen doses and plant population on yield and quality of green bunch onion.”
9- صدرت في العدد الاخير من 2011 من مجلة  World Journal of Agricultural Sciences  في الباكستان  نشرة بعنوان:
Impact of Cultivar and Growing Season on Potato (Solanum tuberosum L.) Under Center Pivot Irrigation System. World Journal of Agricultural Sciences.
10- إشراف على  طلبة دراسات عليا وهم 

   أ- برنامج الماجستير


1- باسل خريوش 


2- ايناس قديمات


3- ندى بسيسو


4- ميس صالح


5- محمد العباسي
   ب – برنامج الدكتوراة


1- سميح ابوبكر


2- اسعد خضر


11- المشاركة في مناقشة عدد من رسائل الماجستير (7)  والدكتوراة (2) في داخل الجامعة وخارجها
نشاطات خدمة المجتمع:
1- اسم يوم علمي في الحقل:أثر التخمير الموضعي لزبل الدجاج على مكافحة الأعشاب، انتاج الخضروات وعلى البيئة الجهة انمنظمة: كلية الزراعة – الجامعة الأردتية

مكان اليوم العلمي: محطة البحوث الزراعية في الغور

تاريخ اليوم العلمي : 2004/3/25
نوع المشاركة: قمت بالإعداد له وتقديمه بالتعاون مع االأستاذ الدكتور بركات ابورميلة..

2- المشاركة في اليوم العلمي : إدارة وتطوير المشاتل الذي نظمته دائرة الحدائق والمتنزهات في امانة عمان الكبرى بإلقاء ورقة علمية حول استخدام المواد العضوية المحلية في انتاج اشتال الخضروات يوم الاحد الموافق 2006/12/17 
3- المشاركة في اليوم العلمي : الزراعة العضوية في الاردن  في نقابة المهندسين الزراعيين بتقديم ورقة علمية حول الزراعة العضوية في الاردن- واقع وطموحات يوم السبت الموافق 2007/1/13
4- إلقاء محاضرات في مواضيع الزراعة العضوية في العديد من ايام الحقل ولقاءات ذوي الاهتمام في المزارع الخاصة

5- إلقاء محاضرات في مواضيع الزراعة المحمية وبرامج التسميد للمحاصيل تحت البيوت البلاستيكية  في العديد من ايام الحقل ولقاءات ذوي الاهتمام في المزارع الخاصة.

6- المشاركة في لجان المشروع الاردني للزراعة العضوية – مؤسسة نهر الاردن

7- وضع مسودة لتعليمات وملاحق الزراعة العضوية في الاردن ومناقشتها مع المعنيين في وزارة الزراعة ومؤسسة نهر الاردن والدوائر والمؤسسات الاخرى.
8 - تأليف كتاب, من خمسة فصول, بعنوان "دليل الزراعة العضوية في الاردن" بالتعاون مع مؤسسة نهر الاردن.

9- المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 2008/10/22 في المركز الوطني للبحث والارشاد الزراعي حول "الصقيع في الاردن"

10- المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 2008/10/28 في كلية الزراعة في الجامعة الاردنية حول " الدراسات العليا قي العلوم الزراعية  في الاردن: الواقع والطموحات"

11-  المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 2008/12/16 في كلية الزراعة التكنولوجية في جامعة البلقاء التطبيقية حول "الزراعة العضوية في الاردن" وذلك بإلقاء محاضرة بعنوان "استجابة بعض المحاصيل لعملية التخمير الموضعي للمخلفات العضوية"

12- المشاركة في اليوم العلمي الذي نظمته أمانة عمان الكبرى بالتعاون مع الجمعية الأردنية للزراعة العضوية حول الزراعة العضوية 
13- إلقاء محاضرة حول الزراعة العضوية في الأردن في المركز الوطني للبحوث الزراعية في المفرق بتاريخ 2007/11/23
14 – عمل ورشة تدريبية حول الزراعة العضوية في معهد البحوث والتدريب والاشاد في الغور بتاريخ 2010/2/25
15- المشاركة في المؤتمر العلمي وعنوانه : التقانات الحيوية ودورها في تطوير الريف العربي والذي عقد في السودان في الفترة ما بين 7-9/12/2010 وبرعاية كل من وزارة التعليم العالي في السودان واتحاد مجالس البحث العلمي العربية. قدمت في هذا المؤتمر ورقة علمية حول "استخدام المواد العضوية المخمرة في إنتاج اشتال الخضروات"
Research Activities النشاطات البحثية
1. 
First regional symposium on horti-culture in Jordan and the neighbouring countries, Amman, 1989.

2. 
Third Congress of European Society for Agronomy, Abano, 1994.

3. 
Conference of Agriculture and Environment, Pisa, 1994.

4. 
International Workshop" Rocket: promoting better uses and safeguarding the genetic diversity of an old underutilized Mediterranean crop", Padua, 1996.

5.
Presenting paper in the scientific day of Ornamental Shrubs, Rom, 1997.

6.
Conference of Gardens: History, Forms, and Colors, Torino, 1997.

7.
Informatic means for weeds control: from theoretical to practical aspects, Padua 1998.

8. 
Employment of genetically modified organisms: Positive aspects and Problems, Padua, 1997.

9.
Biological Products: Competitive or integrated, Padua, 1997.

10.
Seventh Arab Conference of Plant Protection, Amman, 2000.

11.
Second national agricultural conference: Agricultural sector and the new economic situations, Amman, 2000.

12.
 Third national agricultural conference: Training and education of agriculture, Amman, 2002.

13.
Fourth Jordanian conference of the quality, Amman, 2003.

14.
Presenting Field Day: Effect of local fermentation of poultry manure on weeds control, vegetables production and environment, Jordan Valley, 2004.

15.
Participating in the Annual Scientific days of Regional Research Center "PO DI TRAMONTANA", 1994, 1995, 1996 and 1997. 

16. Participating In 13th Symposium of European Weed Research Society.    Bari – Italy. June,  19-23, 2005.

17. Participating In The First ISHS International Symposium on Fresh Food Quality Standards – Better Food by Quality & Assurance. Amman – Jordan. May, 7-11, 2006.

18- اسم يوم الحقل:أثر التخمير الموضعي لزبل الدجاج على مكافحة الأعشاب، انتاج الخضروات وعلى البيئة.1

الجهة انمنظمة: كلية الزراعة – الجامعة الأردتية

مكان اليوم العلمي: محطة البحوث الزراعية في الغور


تاريخ اليوم العلمي : 25/3/2004


نوع المشاركة: قمت بالإعداد له وتقديمه بالتعاون مع االأستاذ الدكتور بركات ابورميلة..

19- المشاركة في اليوم العلمي : إدارة وتطوير المشاتل الذي نظمته دائرة الحدائق والمتنزهات في امانة عمان الكبرى بإلقاء ورقة علمية حول استخدام المواد العضوية المحلية في انتاج اشتال الخضروات يوم الاحد الموافق 17/12/2006 

20- المشاركة في اليوم العلمي : الزراعة العضوية في الاردن  في نقابة المهندسين الزراعيين بتقديم ورقة علمية حول الزراعة العضوية في الاردن- واقع وطموحات يوم السبت الموافق 13/1/2007

21- إلقاء محاضرات في مواضيع الزراعة العضوية في العديد من ايام الحقل ولقاءات ذوي الاهتمام في المزارع الخاصة

22- إلقاء محاضرات في مواضيع الزراعة المحمية وبرامج التسميد للمحاصيل تحت البيوت البلاستيكية  في العديد من ايام الحقل ولقاءات ذوي الاهتمام في المزارع الخاصة.

23- تأليف كتاب بعنوان الزراعة العضوية – مواصفاتها واهميتها في صحة الانسان

24- المشاركة في لجان المشروع الاردني للزراعة العضوية – مؤسسة نهر الاردن

25- وضع مسودة لتعليمات وملاحق الزراعة العضوية في الاردن ومناقشتها مع المعنيين في وزارة الزراعة ومؤسسة نهر الاردن والدوائر والمؤسسات الاخرى.
26 - تأليف كتاب, من خمسة فصول, بعنوان "دليل الزراعة العضوية في الاردن" بالتعاون مع مؤسسة نهر الاردن.

27- المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 22/10/2008 في المركز الوطني للبحث والارشاد الزراعي حول "الصقيع في الاردن"

28- المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 28/10/2008 في كلية الزراعة في الجامعة الاردنية حول " الدراسات العليا قي العلوم الزراعية  في الاردن: الواقع والطموحات"

29-  المشاركة في ورشة العمل التي عقدت في 16/12/2008 في كلية الزراعة التكنولوجية في جامعة البلقاء التطبيقية حول "الزراعة العضوية في الاردن" وذلك بإلقاء محاضرة بعنوان "استجابة بعض المحاصيل لعملية التخمير الموضعي للمخلفات العضوية"

30- المشاركة في اليوم العلمي الذي نظمته أمانة عمان الكبرى بالتعاون مع الجمعية الأردنية للزراعة العضوية حول الزراعة العضوية في يوم 
31- إلقاء محاضرة حول الزراعة العضوية في الأردن في المركز الوطني للبحوث الزراعية في المفرق بتاريخ 23/11/2007
32 – عمل ورشة تدريبية حول الزراعة العضوية في معهد البحوث والتدريب والاشاد في الغور بتاريخ 25/2/2010

33- الإشراف بشكل رئيسي (Project Leader) على البحث التالي والممول من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية بتاريخ 19/4/2010 وهو:
تقييم الجودة والإنتاج  السليم لمحصولي الخس والهند باء  باستخدام نظام الزراعة العضوية

Evaluating the quality, safety and the yield of Lettuce and Radicchio crops by using organic farming system.
يشاركني في هذا البحث الأستاذ الدكتور محمود قصراوي.
34- الإشراف بشكل  تعاوني على  بحث " إدارة الأمراض النباتية في زراعة البندورة العضوية تحت ظروف البيوت البلاستيكية بوادي الأردن" والممول من عمادة البحث العلمي في الجامعة الأردنية مع بتاريخ 19/4/2010 وذلك بالتعاون مع الأستاذ الدكتور عقل منصور والأستاذ الدكتور محمود قصراوي والدكتورة لما البنا.  
35- مشرف رئيسي  على طالب الدكتوراة اسعد خضر وعنوان بحثه: " تقييم اثر استعمال الاسمدة الفوسفاتية على نمو ونوعية محصول الخس".
36- مناقشة رسالة الطالب إيهاب المناصير لدرجة الماجستير من جامعة البلقاء التطبيقية وعنوانها: "ألأطر المثالية لإنتاج السماد العضوي (الكومبوست) من المخلفات العضوية". 

37- مناقشة رسالة الطالب قصي العمري لدرجة الماجستير من جامعة البلقاء التطبيقية وعنوانها: "التخلص من حمأة المياه العادمة الثانوية من خلال المعالجة بطريقة "الكومبوست" بإضافة التربة الزراعية ".
38 – المشاركة في الحلقة الدراسية التي عقدت في الخرطوم بدعوة من اتحاد مجالس البحث العلمي العربي حول "التقانات الحديثة ودورها في تطوير الريف العربي" في الفترة ما بين 7-9/12/2010 وقد قدمت ورقة علمية بعنوان " استخدام المواد العضوية المخمرة في إنتاج اشتال الخضروات".

39- إصدار نشرة ارشادية حول " التخمير الموضعي للمواد العضوية" في 2011
40- إصدار نشرة ارشادية حول " الزراعة المستدامة" في 2012

41- المشاركة في ورشة عمل بعنوان: مبيدات الآفات، التسجيل، التداول والاستخدام في الأردن والتي عقدت في الجامعة الاردنية بتاريخ 10/11/2013.

Assoc. Prof.  Azmi M. Abu-Rayyan

Tel. (office):  
5355000 Ext. 22510/22333



Fax. (office): 
5355577
Tel. (Home): 
4915028





Mobile:    

097/9237941

AMMAN-JORDAN

E-mail : aburayan@ju.edu.jo
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